

[Text]

The Chairman: The function of the research director is to do exactly that: to determine specifically what staff this Committee feels is required. I do not feel that I, as one layman lawyer, am qualified to make that determination. The staff would include an accountant if, in the opinion of this Committee, the research director should have one.

That is why the motion, reads "... and such other staff as may, from time to time, be required". If the research director feels we need an accountant an accountant will be retained.

Mr. McGrath: May I speak to the motion?

The Chairman: Yes.

Mr. McGrath: Mr. Chairman, we have a lot of work to do in the next two months. We may become overwhelmed with additional research facilities, additional staff facilities, administrators and so on. I suggest to the Committee, Mr. Chairman, that this kind of help and assistance is already available to us from within the government service.

Mr. Lawrence mentioned—or was going to—the research facilities and the staff that was brought together for the Prices and Incomes Commission. We should like to be able to draw on the knowledge that has been accumulated in that area.

For us to have to start now hiring administrators and research staff and probably counsel seems to be defeating our very purpose. We have to act on that very quickly and to do that, we have to draw from the existing services available to us within the government and from the substantial information, statistical and otherwise, which has been brought together by the previous committee, by the Prices and Incomes Commission and by other committees such as the Agriculture Committee. That is my view; quite frankly I am opposed to the motion.

• 1250

The Chairman: Mr. Saltsman.

Mr. Saltsman: Mr. Chairman, I would like to speak in favour of the motion. While I was listening to Mr. McGrath in his early comments, I thought he was going to support the motion. He said we needed to act quickly; we needed to get some people. I do not think it is really important whether these people come from the government or from outside. However, it is important to act quickly to get people seconded to this Committee one way or the other. Unless we do that, the present staff and the Committee itself is just going to be so bogged down that we will not be able to perform as usefully as we might. For the very reasons Mr. McGrath mentioned, the fact that we have to act quickly, I think it is imperative that we get, at least for a start, a research director and an administrator. I think we will need an accountant once we start looking at the structure of various organizations but I presume that can wait on your suggestion that it would really be up to a research director to make the decision as to the time at which we would require other help.

Mr. McGrath: It would take them two months to find their way around here.

The Chairman: Mr. Horner.

Mr. Horner: Mr. Chairman, I take perhaps a little different view as to how we should proceed. I would like the Committee to outline its approach. There is no sense in hiring a research director if you do not know what you are going to ask him to research. I think the Committee should reach a consensus as to the direction in which they should

[Interpretation]

Le président: C'est justement le rôle du directeur de recherches: de juger de façon précise du personnel que le comité estime nécessaire. Je ne suis qu'avocat et je ne suis pas compétent pour prendre cette décision. Le personnel comprendrait un comptable si, de l'avis du comité, le directeur de recherches devait en avoir un.

C'est pourquoi la motion se lit comme suit: "... ainsi que le personnel jugé nécessaire». Si le directeur de recherches croit que nous avons besoin d'un comptable, les services d'un comptable seront obtenus.

M. McGrath: Puis-je poser une question sur cette motion?

Le président: Oui.

M. McGrath: Monsieur le président, nous avons beaucoup de travail à faire au cours des deux prochains mois. Nous serons peut-être dépassés par ces services supplémentaires de recherches, ces administrateurs et autres. Il me semble, monsieur le président, que ce genre d'aide et d'assistance nous est déjà offert par les services gouvernementaux.

M. Lawrence a mentionné, ou il était sur le point de le faire, les services de recherches et le personnel en place à la Commission des prix et des revenus. Nous aimerions pouvoir profiter de la compétence de ces gens.

Que nous commençons maintenant à embaucher des administrateurs et des chercheurs et probablement des conseillers juridiques me semble contraire à notre mandat. Il nous faut agir très vite et pour ce faire, profiter des services disponibles au gouvernement et des renseignements importants, statistiques ou autres, qui ont été recueillis par le comité précédent, par la Commission des prix et revenus et par les autres comités notamment celui de l'agriculture. C'est mon avis et très franchement je m'oppose à la motion.

Le président: Monsieur Saltsman.

M. Saltsman: Monsieur le président, j'aimerais parler en faveur de la motion. En écoutant M. McGrath, je pensais au début qu'il était en faveur de la motion. Il a souligné qu'il fallait agir rapidement, nous avons besoin d'aide. Peu importe que ces personnes viennent du gouvernement ou de l'extérieur. L'important c'est d'agir rapidement pour aider le Comité d'une façon ou d'une autre. Sans quoi le personnel actuel et le Comité lui-même s'enlisera et nous ne pourrions plus travailler de façon efficace. Pour les mêmes raisons qu'a mentionnées M. McGrath, c'est-à-dire du fait que nous devons agir rapidement, il est impératif que nous obtenions, du moins au départ, un directeur de recherche et un administrateur. A mon avis, nous aurons besoin d'un comptable dès que nous aurons commencé l'étude de la structure des diverses organisations, mais nous pouvons attendre, comme vous l'avez dit, qu'un directeur de recherche prenne la décision au moment où nous aurons besoin de cette aide.

M. McGrath: Il leur faudra deux mois avant de s'y reconnaître.

Le président: Monsieur Horner.

M. Horner (Crowfoot): Monsieur le président, je diffère un peu d'opinion sur la façon de procéder. J'aimerais que le Comité précise sa pensée. Cela n'a pas de sens d'embaucher un directeur de recherche si vous ne savez pas ce que vous allez lui demander de rechercher. Je pense que le Comité devrait d'abord se mettre d'accord sur l'opportu-